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ACTA DE LA REUNIÓ DEL DIA 19 D’OCTUBRE DEL 2015 DEL  
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL. 

 

Dia:  18 d’octubre de 2015 

Hora: 17:45 h 

Lloc:  Escola Vedruna 

Assistents:  

Llar d’Infants l’Esquitx 

• Fina González, directora  

• Montse Canal, representant del professorat. 

• Montse Ventalló, personal no docent.  

Escola Torres Amat 

� Sr. David Romà, director 

� Sra. Anna Martínez, representant de l’AMPA.  

Escola Vedruna 

� Sra. Magda Casòliva, directora. 

� Sr. Pere Salvans , representant del professorat 

� Sra. Maria Antònia Hernández, representant del professorat 

� Sr. Xavi Miranda, representant de l’AMPA 

Escola Els Pins 

• Sr. Joan Palomeras, director.  

IES Llobregat 

� Sra. Marta Sellas, directora 

� Sra. M. Alba Tomàs, representant del personal no docent. 

Escola Municipal de Música. 

• Sra. Ruth Matamala, directora 

Biblioteca. 

• Quim Cruselles, director.  

Ajuntament 

• Sra. Anna M. Fernández , Regidora d’Educació 

• Sra. Antònia Faja, representant d’ERC 

Secretari del C.E. M. 

• Ramon Garcia Alamillo, Tècnic d’Educació 
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En presència de les persones esmentades en l’encapçalament d’aquesta acta i havent 

excusat la seva assistència, el Sr. Alcalde i la resta de Regidors que formen part 

d’aquest Consell comença la reunió amb el següent ordre del dia:  

 
1.  Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior. 

2. Proposta de funcionament del Consell Escolar Municipal.  

3. Proposta de l’AMPA de l’Escola Torres Amat de la creació d’un Camí 
Escolar.    

4. Espai de Debat Educatiu 

5. Informacions Municipals.  

6. Precs i preguntes.  

 

Desenvolupament de la reunió: 

Abans de començar el Consell Escolar Municipal, la regidora d’Educació aprofita 

per presentar-se a la comunitat educativa ja que és el primer cop que ha assumit 

aquesta responsabilitat i es posa a disposició de tots els centres i AMPAs per poder 

donar un cop de ma en allò que convingui. També es presenta el nou director de 

l’Escola Torres Amat, el Sr. David Romà, que ha iniciat el seu mandat al mes de 

setembre i que és la primera vegada que participa al consell Escolar Municipal. 

Finalment, abans de començar amb l’ordre del dia, la directora de l’Escola Vedruna 

presenta a la nova secretària del centre, la Sra. Maria Antònia Hernández.  

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió an terior. 

Un cop llegida l’acta de l’anterior consell , s’acorda aprovar-la per unanimitat.  

 

2. Proposta de funcionament del Consell Escolar Mun icipal.  

La regidora d’educació pren la paraula per proposar un nou funcionament dels 

Consells Escolar de Municipi. Comenta que s’ha estat llegint les actes dels darrers 

consell escolars i que ha observat que hi ha molt traspàs d’informació per part dels 

centres i que dóna la sensació que es treballen poc temes transversal i hi ha poc 

debat; per aquest motiu, proposa un nou funcionament del consell amb l’objectiu 

d’aconseguir que els consells siguin més educatius que escolars, de promoure la 
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participació de tots els agents educatius i passar així de la informació a la 

participació. Així doncs, partint d’aquesta idea, es proposen les següents accions: 

• Establir un objectiu cada curs escolar per tal de treballar-hi tota la Comunitat 

Educativa. 

• Establir mecanismes per tal que els centres educatius puguin presentar 

temes, preguntes… abans del CEM per tal de donar una resposta més 

precisa, buscar informació i experts sobre el tema proposat, etc.  

• Establir mecanismes per realitzar el traspàs d’informació de forma més àgil 

sobre els aspectes rellevants del curs, els projectes educatius de caire 

municipal, etc. 

Un cop feta la proposta, els representants dels centres escolars expressen la seva 

opinió sobre la proposta. La directora de l’Escola Vedruna troba interessant la 

proposta, creu que s’ha de parlar de temes més transversals i no centrar-se en les 

particularitats de cada centre. Recorda que en aquest sentit s’ha anat millorant ja 

que anteriorment en el primer consell s’explicava tot el Pla anual de cada centre i 

ara això ja no es feia, però que tot i així encara es convertien en un traspàs 

d’informació que en alguns moments no aportava gran cosa. La directora de 

l’institut Llobregat comenta que està molt bé que els nous regidors tinguin noves 

propostes, però que els consells escolars tenen una certa dinàmica difícil de 

trencar; no obstant això, també considera que en els consells escolars si que es 

fomenta el debat i que aquest sorgeix depenent del tema que es tracti.  La directora 

de l’Escola Municipal de Música comenta que el format existent permet la 

possibilitat als centres escolars d’explicar les problemàtiques particulars que els 

preocupen i que això fa que puguis entendre millor la situació per la qual estan 

passant i donar-los i/o rebre suport per part dels centres és molt reconfortant.  

 

El tècnic d’educació intervé en aquest moments comentant que la proposta 

presentada pretén augmentar el nivell de participació, fins i tot que els propis 

centres siguin els que elaborin l’ordre del dia del consell escolar; per tant si un 

centre té quelcom a dir que vol compartir amb la resta de centres podrà incorporar-

lo a l’ordre del dia, cosa que fins ara no s’acostumava a fer.  La idea es poder parlar 

als consell escolars d’allò que interessi als centres escolars, poder donar una 

resposta més concreta als precs i preguntes que es realitzin, consensuar temes i 

accions  de municipi que tinguin un caire educatiu... 
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3. Proposta l’AMPA de l’Escola Torres Amat de la cr eació d’un Camí 

Escolar . 

La regidora d’Educació intervé novament, posant com exemple de tot el que s’ha 

parlat anteriorment la proposta que des de l’ AMPA de l’Escola Torres Amat s’ha fet 

per crear un camí escolar.  Aquesta associació s’encarrega del transport escolar i 

veuen que aquest servei és un recurs insuficient per evitar els problemes de 

mobilitat que es produeixen a l’hora d’entrada i sortida de les escoles. Aquest tema  

preocupa a la comunitat educativa, als infants del municipi i als veïns i veïnes de la 

zona que en moltes ocasions ho han posat de manifest. Per tant, la regidora creu 

que podria ser un dels objectius a marcar-se com a Consell Escolar  Municipal per 

tal de debatre-ho i arribar a acords per millorar la mobilitat.  

 

El tècnic d’educació explica que els camins escolars són itineraris segurs mitjançant 

la senyalització de les principals rutes d'accés als centres escolars perquè els nens 

i nenes puguin anar sols a l'escola, ja sigui a peu o en bicicleta, fomentant així una 

activitat física diària que ajuda a disminuir l'obesitat infantil i potencia la seva 

autonomia personal. També explica que hi ha una variant dels camins escolars que 

és el "Bus escolar a peu". Aquesta iniciativa consisteix en establir uns punts de 

recollida degudament senyalitzats, al llarg de l'itinerari, on uns voluntaris 

(normalment els propis pares i mares) recullen els alumnes que s'esperen per poder 

anar tots junts a l'escola. Aquest sistema millora la seguretat dels infants, que van 

aprenent les normes de circulació i educació vial, la solidaritat, la convivència i 

coneixença entre els alumnes i adults i la salut. 

 

Per tal de poder tirar endavant aquest projecte caldria: 

- Saber procedència dels alumnes (barris) 

- Proposar possibles recorreguts. 

- Detectar els punts conflictius i proposar actuacions per solucionar-los.  

- Pacificar el trànsit, senyalitzar… 

- Buscar col·laboració de comerços per donar suport i seguretat als infants que 

l’utilitzin.  

 

Per tal de realitzar aquest projecte caldrà la implicació no només de tota la 

comunitat educativa sinó també d’altres agents del municipi així com també dels 

comerços, veïns... El tècnic d’Educació comenta que la Diputació té una llarga 
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experiència en aquest tipus de projectes i que segurament podríem disposar del 

suport tècnic d’aquesta organització així com també informa d’algunes poblacions 

que han realitzat projectes similars com podrien ser Barcelona, Cabrera de Mar, el 

Masnou o St. Joan d’Espí. 

 

La presidenta de l’AMPA del Torres Amat intervé per explicar que aquesta iniciativa 

a sorgir arrel de gestionar durant el curs 2014-15 el transport escolar i veure l’elevat 

cost que tenia aquest servei i els pocs infants que l’utilitzaven. Per aquest motiu, va 

proposar a l’ajuntament buscar alguna alternativa en relació a aquesta qüestió.  El 

president de l’AMPA de l’Escola Vedruna no veu viable, com a solució al problema 

de la mobilitat, la realització d’un camí escolar. Creu que els pares continuaran 

portant-los en cotxe i que fer canviar aquest xip serà difícil. Comenta que alguns 

pares el que fan és posar-se d’acord i portar els infants cada setmana un pare 

diferent per evitar anar amb dos o tres cotxes.  

 

La directora de l’escola Vedruna comenta que no el problema de la mobilitat no és  

tant de la massificació de trànsit a les hores d’entrada i sortida sinó també en 

diferents cruïlles del poble que són perilloses i que els pares tenen por de deixar 

venir caminant sols als infants per aquesta qüestió.  

 

El director de l’Escola Els Pins creu que és una iniciativa interessant i que tot i que 

Cabrianes no té les mateixes particularitats que Sallent pel que fa a aquest tema, 

també tenen problemes pel que fa a la seguretat viària ja que els seus alumnes han 

de creuar una carretera cada dia que està molt transitada.  

 

El director de l’Escola Torres Amat creu que és una iniciativa interessant i que pot 

ajudar a l’escola a treballar hàbits saludable com l’exercici, l’esport... Es podria 

convertir en una via verda per arribar a l’escola.  

 

 

Continuant amb aquesta qüestió, els centres escolars recorden que en un moment 

determinat es va fer una circular per part de l’ajuntament en el qual es parlava sobre 

la mobilitat i consideren que seria interessant buscar-la  i tornar a fer un enviament.  

També es comenta que caldria una implicació de la policia local pel que fa a aquest 

qüestió per tal de coordinar-ho tot i lligar-ho amb els tallers d’educació viària.  Es 
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proposa consensuar entre tots els centres quina seria l’edat ideal per tal que els 

infants poguessin anar de casa a l’escola sols. Potser si és una qüestió a nivell de 

poble, les famílies es queden més tranquil·les de deixar-los venir sols.  Alguns 

centres comenten que a la normativa del centre s’estableix que els alumnes, prèvia 

autorització dels pares, poden venir a escola sols a partir de 3er de primària.  

 

La directora de l’institut Llobregat comenta que hi ha dos punts on s’hauria de fer 

alguna acció pel que fa a la seguretat dels alumnes que venen caminant i que són a 

cal Carrera i la vorera davant la Xibèria que quan plou queden tots ben molls.  La 

regidora d’ERC, la Sra. Antònia Faja, comenta que estaria bé buscar municipis de 

les mateixes característiques que Sallent per saber com han fet aquesta activitat.  

 

Un cop debatut aquest tema, la regidora d’Educació es compromet a portar 

propostes per al proper Consell Escolar Municipal per tal de començar a definir el 

camí escolar.  

 

4. Espai de Debat Educatiu 

El tècnic d’educació explica que s’ha tornat a engegar l’Espai de debat educatiu ja 

que un seguit de pares ho van sol·licitar. Gràcies al suport de la Dra. Maria Jesús 

Comelles que és la persona que dinamitza aquest espai i el fet que aquests pares 

han continuat treballant els aspectes educatius a través de correus electrònics, la 

Diputació de Barcelona ha concedit tres anys més d’aquest projecte.   

Per tal de tirar-lo endavant cal una implicació de molts més agents del municipi que 

intervinguin amb infants i joves; per aquest motiu, l’ajuntament el dia 29 de 

setembre de 2015 va convocar una reunió amb les persones interessades en tirar 

endavant de nou aquest projecte i també amb aquelles persones que estan en 

contacte amb joves i infants del municipi.  El dia de la primera reunió, els 

participants van ser principalment pares i mares, tot i haver convidat a les escoles. 

També hi van assistir els serveis socials de l’ajuntament de Sallent i van excusar la 

seva assistència l’escola Torres Amat i l’esplai Roques Albes.  En aquesta reunió es 

va acordar un seguit de qüestions per tal d’afavorir la participació del major número 

d’agents. Aquests acords van ser els següents: 

a. Canviar horari de les sessions per tal que representants escolars hi 

poguessin assistir.  
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b. Fer que la ubicació de les sessions sigui itinerant entre els diferents 

centres educatius i/o altres centres de les entitats que hi col·laborin 

(esplai, pavelló, CAP…) 

c. Concretar les dates dels propers Espais de Debat Educatiu: 

• 29 d’octubre de 2015 a les 17:30 h 

• 12 de novembre de 2015 a les 17:30h 

• 10 de desembre de 2015 a les 17:30 h 

 

Les escoles comenten que anteriorment no s’havien implicat en el projecte per 

diferents motius, per una banda per l’horari de les sessions i per l’altre perquè en el 

moment en el qual hi havien participat es trobaven que les temàtiques que es 

tractaven eren de caràcter molt personal i sovint acabaven en aspectes anecdòtics. 

Semblava que els temes que es treballaven estaven més enfocats als pares que no 

pas als centres escolars. També es comenta que els mestres de les escoles estan 

saturats de reunions i de formacions que s’han de realitzar fora de l’horari laboral i 

que per tant, és difícil exigir-los més implicació.  

 

El tècnic d’Educació intervé en aquests moments per comentar que entén 

perfectament el que diuen i que precisament el fet que hi hagi més agents en l’espai 

de debat educatiu pot fer que els temes a tractar tinguin moltes més perspectives 

que només la familiar; pel que fa a la implicació dels mestres i professors, comenta 

que seria interessant que aquells que en tinguessin ganes i els hi vingués de gust 

participar-hi poguessin fer-ho i que posteriorment donessin trasllat  del que es parla 

als seus companys.  En el cas que això no sigui possible, mirarem de fer-vos arribar 

les actes de les sessions per tal que les pugueu llegir i així anar seguint el procés i 

no estar del tot desvinculats del projecte.  

 

Finalment, s’acorda que els propers espais de Debat Educatiu es realitzaran a 

l’Esquitx i l’Escola Torres Amat.  

 

5. Informacions Municipals.   

 

Consell Infants. 

El tècnic d’Educació informa que durant la setmana del 19 al 24 d’octubre es 

realitzaran els tallers per explicar el Consell d’infants als alumnes de 5è de primària 
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i que la setmana del 26 al 31 d’octubre es realitzarà  l’elecció dels Consellers. 

També informa que des del consell Comarcal del Bages s’ha demanat col·laboració 

als Consells d’Infants per tal de treballar al voltant dels fenòmens geològics del 

nostre municipi per tal de participar en el seminari que es realitzarà a l’estiu de 2016 

sobre geologia que es realitzarà a Manresa i que tindrà repercussió mundial dins 

d’aquest àmbit. També a través d’aquest treball es donarà a conèixer el Geoparc 

del Bages que és el segon més important d’Europa.  

  

La directora de l’escola de música informa que la Cantata que cada any es fa a 

nivell comarcal, aquest curs també està relacionada amb el Geoparc.  

 

Hallownyada 

La directora de l’escola municipal de Música informa que està organitzant una 

activitat que porta per nom Hallownyada per tal de donar a conèixer l’escola i les 

activitats que es porten a terme. L’activitat consisteix en una visita teatralitzada per 

l’Escola on en cada aula hi haurà una petita actuació/audició.  Les visites es 

realitzaran cada 30 minuts des de les 6 de la tarda fins les 9 del vespre. Les 

músiques i els textos de les cançons que s’interpretaran són inèdits ja que han estat 

elaborats pel professorat del centre per aquesta ocasió.  Aquesta activitat es 

realitzarà el dia 30 d’octubre i cal fer inscripció prèviament per tal de poder fer el 

recorregut agradable i gaudir-ne tots plegats.  

 

Adona’t – Violència de gènere.  

La regidora d’educació informa que des de l’Associació Adona’t s’ha demanat la 

col·laboració dels centres escolars per tal de participar en l’acte contra la violència 

de gènere a través d’un dibuix. Aquesta entitat ha canviat la junta directiva fa poc i 

per tant , ara estan iniciant les seves activitats. En els propers dies es posaran en 

contacte amb les escoles per tal de fer saber què necessiten, però havien demanat 

que s’avancés aquesta informació al Consell Escolar Municipal.  

 

6. Precs i preguntes.  

La directora de l’institut Llobregat aprofita l’avinentesa per informar que el seu 

centre ha iniciat els cicles de formació professional amb molt d’èxit. El fet d’oferir-los 

tots en la modalitat DUAL ha permès un augment considerable d’alumnes 

matriculats, principalment en el curs de Manteniment electromecànic de maquinària 
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en el qual l’empresa col·laboradora és Iberpotash. Aquest cicles s’han preinscrit 42 

persones i només hi havia 30 places, per tant, en aquest moments hi ha 12 

persones en llista d’espera.  També comenta que el cicle formatiu de grau superior 

de Transport i Logística té molt interès i que molts dels alumnes són de municipis 

del voltant.  També comenta que el fet de preparar les proves d’accés a cicles 

formatius de grau mitjà i superior per part de l’Ajuntament ha contribuït a que molts 

dels alumnes que han superat les proves s’hagin matriculat als cicles que ofereix 

l’institut.  Per una altra banda, informa que han aprovat el 100% dels alumnes de 

segon de Batxillerat que s’han presentat a selectivitat i que s’han pogut matricular a 

les carreres universitàries que havien escollit; així com també que tots els alumnes 

de 4rt d’ESO han promocionat i per tant tots tenen el títol d’Educació Secundària. 

Finalitza la seva intervenció comentant que després d’11 anys a la direcció del 

centre ha decidit canviar de feina i el passat mes de gener es va presentar a les 

proves per inspecció. Un cop superades les proves estan pendent que li atorguin 

una plaça com inspectora d’ensenyament i per tant en el moment en el qual això es 

produeixi deixarà el centre.  Comenta que el seu desig seria poder finalitzar el curs 

com a directora del centre i acabar d’aquesta manera el seu mandat, però que això 

no està a les seves mans. Els anys que ha estat a Sallent com a professora i com a 

directora del centre han estat molt gratificants i per aquest motiu comenta que 

sempre podran comptar amb ella quan la necessitin.  

 

El tècnic d’Educació intervé en aquests moment per comentar que aquest any es 

tornen a realitzar els cursos per preparar les proves d’accés a cicles formatius de 

grau mitjà i grau superior i que s’han ampliat a l’accés a la universitat. La matricula 

és viva i per tant hi ha gent que es va incorporant, però en aquest moment hi ha 15 

alumnes a grau mitjà i 14 alumnes grau superior/accés a la universitat.  

 

La directora de la Llar d’infants l’Esquitx aprofita l’avinentesa per informar que el 

seu centre ha modificat l’horari d’entrada al centre i que és la única llar d’infants de 

la Generalitat de Catalunya que ho pogut fer.  També vol agrair públicament a 

l’escola de música el projecte que estan duent a terme a la llar ja que és molt 

interessant. I finalment, per una banda,  aprofita l’avinentesa, per dir que el parc 

està molt net i cuidat últimament i per tant vol facilitar al regidor responsable per 

aquest motiu. I per l’altra, informa que hi ha un cotxe vermell aparcat davant la porta 
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de fusta de l’escola Vedruna tot el dia que potser caldria que la policia local li posés 

algun avis ja que no s’hi pot aparcar i a més a més és l’entrada d’un centre escolar.  

La regidora d’ERC intervé en aquest moments per informar que li han arribat 

queixes sobre la zona de gespa del passeig de la Biblioteca ja que està mal cuidada 

i plena de d’excrements de gossos. Comenta que van passar una instància a 

l’ajuntament però no han rebut resposta. Per una altra banda, pregunta com 

funcionen  el tema de les beques de menjador per l’alumnat de secundària.  

La regidora d’Educació de l’ajuntament de Sallent respon a les preguntes 

formulades dient que posarà en coneixement de la policia local el fet del cotxe mal 

estacionat així com també comenta que el regidor de serveis està al corrent de la 

instància a la qual fa referència la Sra. Antònia Faja i que s’està mirant de 

solucionar.  Pel que fa a les beques de menjador es comenta que l’institut no ofereix 

servei de menjador ja que fan jornada intensiva i que el primer any es va provar de 

fer i no es quedava ningú. Pel que fa a les famílies que potser tenen dificultats per 

donar un àpat calent als seus fills/es en principi estan detectades des dels serveis 

socials municipals que són els que fan el seguiment dels infants a través de les 

comissions socials de les escoles.  

I sense més assumptes a tractar, es dóna per finalitzada la reunió quan són les 

dinou hores i quaranta cinc minuts del dia indicat a l’encapçalament d’aquesta acta. 

Presidenta del Consell Secretari del Consell 


